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Referat bestyrelsesmøde tirsdag den 21.marts 2023 kl.17 til 20  
 
Deltagere: 
Bestyrelsesmedlemmer: 

Charline Astrupgaard (Forperson, mor til Viola på smørblomsterne), Nynne Christensen (Næstforperson og mor til Louie på 

Mælkebøtterne), Kirsten Todsen (mor på Laura Valmuerne, Johan på Anemonerne), Louise Buxbom (mor til Hugo på Bellis), Maj 

Vadskjær Hjordt Hansen (mor til Sigfred på Smørblomsten, Martha på Bellis og Ingeborg på Anemonerne), Mie Wiene Estrup (mor til 

Anker på Mælkebøtterne) 

 

Personalerepræsentanter: 

Mette Mollerup (pædagog på Violerne), Sanne Pedersen (pæd. medhjælper på smørblomsten),  

 

Bestyrelsessuppleanter: 

Søren Henriksen (far til Salwa på Smørblomsterne, og Noura på Violerne), Anna Brinch (mor til Alberte på Bellis, og Oskar på 

Violerne), Mette Gothardt Lundh (mor til Svend på Smørblomsterne, Hans på Violerne og Esther på Anemonerne), Merle Strand 

Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne). 

 

Martha Fonden: 

Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden)  
 

Sekretær og leder 

Henrik Mortensen  

 

 
Afbud:  
Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden), Charline Astrupgaard (Forperson, mor til Viola på smørblomsterne), Mie Wiene Estrup 

(mor til Anker på Mælkebøtterne), Merle Strand Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne). 
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Emne (ansvarlig) 

 
 

 
Hvad skal vi udrette? 

 
referat 

 
Relevante 

dokumenter  

1. Godkendelse af 
referat fra den 25. 
januar 2023 

Referat fra den 25. januar skal læses, så 
misforståelser kan rettes – hvis der ingen 
er, bliver referatet godkendt.  

Referat blev godkendt uden kommentarer  

Referat 

bestyrelsesmøde 25. januar 2023.pdf
 

2. Nyt fra bestyrelsen Nyt fra bestyrelsen  
 

 

Henrik bedes huske at sende lukkedage ud og 
sommerferie ud til forældrene – det gør Henrik 
hurtigst muligt.  
 
Solcreme, hvordan gør vi i vuggestuen og 
børnehaven? Mette og Sanne tager emnet med  
på Pædagogmødet.  
Solugen, og ”solkampagnen” via kræftens 
bekæmpelsen  - er det noget vi skal går med på? 
 
Børnesikring i vinduer på opgang nr. 9, Henrik 
følger op.  
 
Skal der gitter for vinduerne på bagtrappe i 
børnehaven? Henrik følger op.  
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3.  Nyt fra Martha 
Fonden 

Fonden er en vigtig del af Martha 
Hjemmet, dels som udlejer af bygningen 
Brohusgade. Men i lige så høj grad ved at 
understøtte det gode børneliv på Martha 
Hjemmet og på Nørrebro. 
  

Jørgen var fraværende til dette punkt.   

4. Byggeri  Henrik informerer 
 

Hurra endelig er stilladset blevet pillet ned. Alle 
er glade, det har åbnet bygningen op på en helt 
anden måde. Sjovt at høre fra de forældre eller 
personaler som ikke har set Martha Hjemmet 

uden et stillads       
Men som alle kan se, skal der etableres en 
brandmur ind til naboen. Det byggeri forventes 
afsluttet den 1.maj – og så sker der ikke mere i 
2023. I 2024 skal vi have ny legeplads, og det 
glæder både børn og voksne sig til.  
 

 

5. Budget 2023  
 

Henrik informerer om budget 2023, og 
der vil være mulighed for at spørge ind til 
dette.  

I ledelsen har vi besluttet at vi ikke vil have 
studerende fra den 1.juni til den 1.december. 
Normalt har vi to studerende der. Det kommer til 
at koste omkring 100.000 kr. Men de penge er 
godt givet ud, da stuerne har brug for noget ro.  
 
Henrik har afsat omkring 150.000 til inventar og 
vedligeholdelse. Det er penge som hurtigt får ben 
af gå på – så de skal bruges fornuftigt.  
 

 

Budget 2023 14. 

marts.pdf
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Vikarforbruget de første to måneder har været 
mindre end budgetteret, så det er positivt.  
 
Som det ser ud pt. forventer Henrik at vi kommer 
ud af året med et lille plus på 10.000 kr.  
 
Bestyrelsen tog Henriks beretning til efterretning.  
 
 

6. Nyt fra afdelingerne At bestyrelsen har en føling med hvad 
der rør sig i huset. 
Pædagogiske tiltag. 
Nye ansættelser, sygdom og folk der er 
stoppet.  
 
Opfølgning på nedenstående punkter: 

• Morgenåbning med nybagte 
boller 

• Hvordan går det med ladcyklerne 

• Månedlig forældreeftermiddag 
 

Vuggestuen 
Der arbejdes med udklædningstema,  
Påske, påskeæg og haren.  
Der har været flere besøg på arbejdermuseet, det 
har været nogle gode dage.  
 
Den 18.april er der madlivsfestival på Martha 
Hjemmet. Planen er at det er for 12 
vuggestuebørn med forældre, hvor storgruppen i 
børnehaven vil servere maden.  
Køkkenet laver mad til alle.  
Det bliver spændende om der kommer eksterne 
gæster.  
 
Børnehaven 
Der arbejdes med temaet, krop og sociale 
kompetencer.  
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Storgruppen arbejder med krea og forbereder sig 
til madlivsfestival.  
Der er i øjeblikket overleveringssamtaler med 
storgruppe forældrene.  
  
Vi har én lang tidssygemeldt medarbejder i 
vuggestuen.  
 
Vi overvejer om vi skal forsøge at rekruttere en 
pædagog til vuggestuen og børnehaven, da vi 
mangler på to stuer.  
 
Der er i det hele taget en god stemning i huset.  
 
Morgenåbning på Bellis stuen med nybagte 
boller, og som noget nyt er der på skift 
forældreeftermiddage på alle stuer, én gang om 
måneden. Her kan forældrene komme ind på 
stuen, og tale med hinanden og pædagogerne.  

7.  Værdigrundlag og 
et kik på vores 
driftoverenskomst 

Vi fortsætter vores snak om vores 
værdigrundlag, vedtægter, holdt op mod 
vores børnesyn- er den tidssvarende? 
Som aftalt på sidste bestyrelsesmøde, 
har ledelsen lavet et udkast til vores 
opdateret vedtægter.  
Og rettet vores børnesyn til, så det 
matcher vores læreplan.  

I bestyrelsen mangler vi en ny forperson, når 
Charline stopper til efteråret.  
Charline er fraværende, så punktet udskydes til 
næste gang.  
 

Pædagogiske 

principper.pdf

Opdateret 

børnesyn 2022.pdf
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Charline og Henrik arbejder videre med 
en evt. ændring af vores 
driftoverenskomst, og er i dialog med 
FOBU og Martha Fonden.  
 
Charline er fraværende i dag, så vi 
fortsætter vores drøftelse den 15.juni  
 

Vedtægter Martha 

Hjemmet opdateret januar 2023.pdf

Drift overenskomst 

2008.pdf
 

8. Netværk Nørrebro Henrik giver en opdatering på 
Netværket. Herunder hvordan vi 
arbejder med rekrutteringsudfordringen. 
  
 

Netværket har været på lederseminarium med 
Nørrebro/Bispebjerg, her blev vi enige om at have 
fokus på rekruttering og fastholdelse i vores 
Netværk.  
 
Vi har i netværket haft fokus på samarbejde 
mellem forvaltning, bestyrelser/Netværk 
 
Kvalitet og support samtaler, Henrik deltager i 
gruppe som vil komme med forslag til ny model.  
 
 
 

 

9. Trivselsundersøgelse 
2023 

 

I øjeblikket er vi ved at få lavet en 
trivselsundersøgelse. Både Trio gruppen 
og MED udvalget har været involveret 
processen.  
Henrik og Mette informerer.  

Vi følger op på resultatet på næste 
bestyrelsesmøde.  
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10. Forældrearbejdsdag 
den 16.maj  

 

Planlægning af forældrearbejdsdagen. 

• Hvem gør hvad og hvornår? 
 

Fra kl.16 til 17:30, herefter spiser vi sammen.  
Fejning, maling, hvide affaldssække, havegruppe, 
evt. maling indendørs – Henrik undersøger.  
Maj 
Søren 
Anna 
Mette 
Nynne 
 
Vi må gerne prioriter vuggestuen 
 
Operations dagsværk 15.november, kan det 
bruges? Henrik undersøger.  
 

 

11. Forældrenetværk V/ 

Maj  
”Netværket har til formål at give 
forældre til børn på Martha Hjemmet 
mulighed for at arrangere aktiviteter til 
gavn for børnelivet i institutionen” 
 
Maj informerer.  
 
Tøjbyttebod V/Mie og Louise 
 

 
 Alt er vel på Facebook 
 
 
Tøjbytteboden fungerer super godt.  
 
 
 

 

12. Rekruttering og 
tilknytning af 

Rekruttering af pædagoger er en 
stigende udfordring, som vi bliver nødt til 

Lederseminarium med Nørrebro/Bispebjerg, 
enige om at have fokus på rekruttering og 
fastholdelse i væres Netværk.  
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pædagoger på 
Martha Hjemmet. 
 

at forholde os til. Vi fortsætter drøftelsen 
fra sidst.   
 

 

 

 
FOBU laver rekrutteringsvideo, med fokus på at 
arbejde i en selvejende institution. Louise fra 
Martha Hjemmet deltager i videoen.  
 
 
 

13. Evt.  Ny kode på indgangsdørene  
 
Vi mangler en Forperson, da Charline 
træder ud af bestyrelsen til oktober.  
 
 
 

 å kodeboksen sat højre op, ved porten og ved 
børnehavens bagtrappe.  Henrik undersøger hvad 
der kan lade sig gøre.  
 
 

 
 

14. Næste møde 15. juni 2023  
 
 
 

 

 
Som forstået.  
 
 
Charline Astrupgaard      Henrik Mortensen  
Forperson   Sekretær og leder 


